
 

 
 
 

1. Kje vidi vaša stranka vlogo inženirske stroke in gradbeništva v 
 prihodnosti?  
 

V Sloveniji moramo pospešiti sodelovanje med visokošolskimi institucijami, 
gospodarskimi subjekti in študenti, tako na nacionalni kot na mednarodni 
ravni prek raznih oblik partnerstev (inkubatorji, karierni centri idr.). 
Gospodarske subjekte bomo vključili v pripravo študijskih programov 
povsod, kjer je to mogoče, saj bomo le tako lahko dobili diplomante z 
ustreznimi kompetencami, ki bodo takoj zaposljivi. Prisluhniti moramo 
potrebam našega gospodarstva in torej razvijati področja, ki imajo večjo 
perspektivo v evropskem in svetovnem merilu. Inženirski strokovnjaki na 
področju gradbeništva predstavljajo ključ za uspešno reševanje problemov 
na posameznih področjih dela, zato v Novi Sloveniji zagovarjamo razvoj 
visokošolskega sistema, ki bo s svojimi diplomanti pomenil preboj 
slovenskega gospodarstva. 
V času gospodarske krize je področje gradbeništva najbolj stagniralo 
oziroma nazadovalo, saj se je število zaposlenih v tej panogi od leta 2008 
skoraj prepolovilo. V Novi Sloveniji zagovarjamo ponovno oživitev 
gradbeništva, in sicer na trdnih temeljih, ki jih bomo postavili na podlagi 
dolgoročne strategije. Gradbeništvo kot eden ključnih dejavnikov 
gospodarskega razvoja mora torej v sodelovanju s celotnim izobraževalnim 
procesom slediti napredku tega področja v Evropski uniji. 

 
2. Ali vidite gradbeništvo kot strateško pomembno panogo? 

 
Gradbeništvo v Sloveniji predstavlja gospodarsko panogo, ki je pred leti 
zaposlovala skoraj 100.000 ljudi in je na domačem trgu predstavljala 
enega največjih delodajalcev. Vsekakor je gradbeništvo strateška panoga, 
ki ima ob ustrezni politiki veliko možnosti za ponovni zagon. 

 
3.    Kaj boste naredili, da bomo v Sloveniji dvignili delež gradbeništva v 
       BDP na 6 do 8%, kot znaša trenutno povprečje v EU? 

 
Prioritetno bomo zagotovili pogoje za večji obseg domačih in tujih 
investicij ter pospešili črpanje evropskih sredstev. To je predpogoj za 
zagon investicij, za katere bo potrebna izgradnja infrastrukture in objektov 
(poslovnih in stanovanjskih). Na tem področju v Novi Sloveniji dajemo 
velik poudarek tudi poenostavitvi postopkov javnega naročanja: zagotovili 
bomo kvote in takšne razpisne pogoje, ki bodo omogočali sodelovanje na 
javnih razpisih tudi malim in srednje velikim podjetjem. Vsak, ki se bo javil 
na razpis, bo moral razkriti lastniško strukturo, izbor najugodnejšega 
ponudnika pa bo temeljil na najbolj gospodarni odločitvi (ne le na najnižji 
ceni). 
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Gradbeništvo bomo pospešili tudi z obnovo energetske učinkovitosti 
javnih stavb (energetska sanacija) ter z vlaganjem v mednarodno 
konkurenčno gradbeno gradbeno stroko ter v trajno in inovativno 
gradbeništvo, ki se ukvarja z izzivom, kako zmanjšati okoljske emisije – 
zelena javna naročila. 

 
3. Ali podpirate memorandum? 

 
Memorandum za oživitev in razvoj slovenskega gradbeništva podpiramo. 

 
5.    Katere zahteve (točke) memoranduma boste izvedli, če boste 
       sestavljali novo vlado? 

Izvedli bomo vse zahteve memoranduma, razen prve; menimo namreč, da 
zgolj ustanovitev novega ministrstva za področje graditev ni ekonomsko 
upravičeno. Kljub dejstvu, da panoga potrebuje večjo vsebinsko in 
finančno prenovo, bomo to dosegli v okviru obstoječega ministrstva, ki 
ima vse vzvode in pristojnosti za učinkovito delovanje na tem področju. 

 
6.    Ste pripravljeni na (trajen in) konstruktiven dialog s podpisniki 
       memoranduma? 

 
V Novi Sloveniji smo vedno pripravljeni na konstruktiven dialog; ta mora 
potekati ves čas, saj le takšno sodelovanje lahko zagotavlja dolgoročno 
uspešno prihodnost gradbeništva v Sloveniji. 
 
 
          7.    Ali boste ustanovili vladni strateški svet za gradbeništvo? 
 
Gre za pristojnost predsednika Vlade RS; v kolikor se bo pokazala 
strokovno utemeljena potreba po njegovi ustanovitvi, bomo ustanovitev 
strateškega sveta za gradbeništvo podprli. 
 
 
 
 
 
Ljubljana, 8.7.2014 


